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Egbert Holtrop: helpt als vrijwilliger 

bij tal van zaken en kan altijd gebeld worden

Ik zeg altijd: bel me maar als er wat is. Wanneer er een beroep op mij gedaan 

wordt dan ben ik er. In mijn werk voor de Buurthuiskamer heb ik een mooie 

vrijetijdsbesteding. 

Er is door de week heen altijd wel wat voor me te doen. Bij grotere bijeen-

komsten moeten extra tafels worden bijgezet. Ik sta op de lijst van 

koffi eschenkers. Ik breng de Buurtkakel rond. Op NL Doet meld ik me aan voor 

klussen bij mensen in het dorp. Ik help bij de jaarlijkse schuurverkoop; vanuit 

het dorp wordt er dan veel aangeleverd en voor de Buurthuiskamer brengt 

dat mooi wat geld in het laatje. Op donderdag wordt er in de Buurthuis kamer 

gekookt en dan haal ik daar eten voor mijn buurvrouw. 

Ze kunnen me altijd bellen, ook bijvoorbeeld als er vervoer nodig is. Ik ben 

niet iemand om stil te zitten en was altijd al wel actief. In het verenigingsleven 

was ik penningmeester, eerst bij de plaatselijke muziekvereniging en later bij 

de zangclub. In de tijd dat de zangclub ophield te bestaan, kwam ik Erna, onze 

vrijwillig coördinator, tegen en zei haar dat ik wel vrijwilliger wilde worden.

De Buurthuiskamer betekent veel voor het dorp, het is er altijd gezellig. Op 

de koffi eochtenden zie je meestal hetzelfde groepje, andere mensen lijken er 

niet zo’n behoefte aan te hebben om hier naar toe te komen. Je ziet hier ook 

vooral de mensen uit de directe omgeving van de Buurthuiskamer, minder 

die wat verder weg in het dorp wonen. Als er daarentegen een lezing of een 

presentatie is, dan kan zomaar de ruimte helemaal vol zijn, we zien dan ook 

regelmatig nieuwe gezichten. 

Als vrijwilliger doe ik van alles, maar ik kom ook graag bij verschillende 

activiteiten. Op maandagochtend bijvoorbeeld bij de mannensoos waar allerlei 

onderwerpen worden besproken. Vanuit de soos organiseren we af en toe op 

een avond een bier- of wijnproeverij. We hebben de muziekochtenden en met 

mijn vrouw gaan we regelmatig mee met de uitstapjes. En we doen mee aan de 

stamppot-buffetten. 

Het is goed dat er zoveel vrijwilligers zijn bij de Buurthuiskamer. Volgens mij 

zijn het allemaal mensen die wat tijd over hebben en graag iets doen voor de 

medemens. Misschien geldt zowel voor de bezoekers als voor de vrijwilligers 

wel dat we tegenwoordig niet meer zo snel lid worden van een vereniging 

maar wel betrokken willen zijn bij de mensen in het dorp. De Buurthuiskamer 

past in déze tijd want de mensen willen toch gezelligheid, en graag iets zinvols 

doen.

Tegen de beleidsmakers, ook van straks de nieuwe gemeente Westerkwartier, 

zou ik willen zeggen: de Buurthuiskamer moet blijven, dus zorg voor voldoende 

fi nanciële ondersteuning. Onze vrijwillig coördinator en de buurtwerker doen 

zo hun best, net zoals al de vrijwilligers. Daardoor loopt het zo goed en is de 

Buurthuiskamer een centraal en belangrijk punt geworden in het dorp. Van de 

kant van de gemeente mag wel wat staan tegenover al die belangeloze inzet.

‘Van de kant van de 
gemeente mag wel wat 
staan tegenover al die 
belangeloze inzet”

Aantal gasten in 2017

Berekening aantal gasten: 2017    2016

Activiteiten 1840 1475

Zondagmiddagopenstelling 22 x, 

gemiddeld 5 gasten 110 115

Koffi edrinken 143 x, 

gemiddeld 5 personen 715 552

Buurttafel 47 x 

gemiddeld 6 gasten  282 306

Buurttafel ’s avonds 3 x, 

gemiddeld 20 gasten  60  -

Totaal gasten 3007   2448

Toename ten opzichte van 2016:   559

Verklaring: De activiteitencommissie is actief 

sinds november 2016, waardoor meer activiteiten. 

Regelmatig is de ruimte, met tegen de 30 bezoekers, 

vol.

De ‘gewone’ koffi e ochtenden hebben structureel 

meer aanloop.

De Buurttafel ’s avonds (per oktober eens per 

maand) trekt meer gasten dan de Buurttafel  

’s middags.
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Dokter Wierda van Gezondheidscentrum Aduard

“Het lijkt mij goed 
dat er ook andere 

activiteiten ontwikkeld 
worden zoals wandelen 

en zwemmen.”

Met de buurtwerker heb ik goed contact. Dat vind ik prettig in een 

tijd van schaalvergroting in de zorg. In de Buurthuiskamer heb ik een 

voorlichtingspraatje gehouden en ik maak gebruik van de Buurtkakel om 

mededelingen te plaatsen. Ik vind het fi jn dat de Heemkakel een vervolg heeft 

gekregen.

De Buurthuiskamer is een mooie aanvulling voor het dorp. Het draagt bij 

aan de cohesie en de mensen kunnen ervaringen en informatie uitwisselen. 

Ook wordt de mantelzorg gestimuleerd, men denkt aan elkaar en zorgt voor 

elkaar. In mijn praktijk hoor ik van patiënten enthousiaste verhalen over de 

Buurthuiskamer. Of wordt met het maken van een afspraak rekening gehouden 

met een activiteit in de Buurthuiskamer. Ik heb wel het idee dat een selecte 

groep mensen gebruik maakt van de Buurthuiskamer, zij hebben veel plezier 

en doen activiteiten naar eigen mogelijkheid en kunnen. Er zijn mensen die om 

wat voor reden dan ook absoluut niet naar de Buurthuiskamer willen. Het is 

moeilijk om deze mensen over de drempel te krijgen. Terwijl het voor sommige 

mensen juist heel goed kan zijn om mee te gaan doen aan de activiteiten van 

de Buurthuiskamer.

Het lijkt mij goed dat er ook andere activiteiten ontwikkeld worden zoals 

wandelen en zwemmen.

Voor mijn praktijk is het over en weer contact met de buurtwerker goed, dat 

gaat via een korte lijn. En de mogelijkheid om voorlichting te geven in de 

Buurthuiskamer is goed.

Of de Buurthuiskamer invloed op de zorgvraag heeft kan ik niet beantwoorden. 

Ik heb geen cijfers. Wel is het zo dat de zorgvraag toeneemt wanneer mensen 

met elkaar praten over hun ziekten. Maar dat kan ook een preventieve 

uitwerking hebben.



18

Katharina Bosch, voorzitter Dorpsbelangen Aduard

Dorpsbelangen

Als voorzitter van Dorpsbelangen ervaar ik dat de contacten erg goed zijn. 

Ik kan altijd zo bij de Buurthuiskamer naar binnen lopen. De lijnen zijn kort 

en daardoor kun je ook gemakkelijk een beroep op elkaar doen.

Het mooie en ook belangrijke van de Buurthuiskamer vind ik, dat het de 

levensloopbestendigheid verhoogt doordat er veel activiteiten worden 

georganiseerd. Hierdoor blijven veel bezoekers, met name senioren, komen. 

Het is een ontmoetingsplek die gezellig is, zo gezellig zelfs dat mensen die 

verhuisd zijn naar elders blijven komen in de Buurthuiskamer, ze zijn er aan 

gehecht.

Ik vind juist dat ontmoeten zo belangrijk, omdat dit het sociaal isolement van 

kwetsbare groepen vermindert.

De Buurthuiskamer creëert saamhorigheid, cohesie en integratie doordat ze 

activiteiten van binnenuit organiseert die naar buiten gericht zijn. 

Hierdoor staat de Buurthuiskamer open voor alle mensen uit het dorp, het is 

dan ook zeker geen gesloten club.

Mooi zijn de voorbeelden van het snert verkopen, of de kniepertjes. En 

ook de samenwerking met de lagere school, waarbij de Buurthuiskamer, 

bijvoorbeeld, onderdeel is van het levend Kerstverhaal en van het Sint 

Maarten zingen. Als Dorpsbelangen kun je dit soort initiatieven alleen maar 

toejuichen. Het is een mooie vorm van integratie die belangrijk is voor het 

dorp voor nu en voor de toekomst.

De toekomst waarbij je niet alleen mentaal, maar ook fysiek gezond oud wilt 

worden. 

Het zou mooi zijn als Dorpsbelangen en de Buurthuiskamer hier samen iets 

voor elkaar kunnen betekenen. Dit kan door, bijvoorbeeld, mee te denken en 

mee te werken aan het het Aduard825 park. Je zou er aan kunnen denken dat 

de Buurthuiskamer de Jeu des Boules gaat onderhouden. Op deze wijze vindt 

er een mooie vorm van integratie plaats, waarbij het meedenken, invullen 

wordt versterkt voor en door alle leeftijden. Een integratie die goed is voor 

de mens en voor het dorp.

‘de Buurthuiskamer 
verhoogt de 
levensloop-
bestendigheid’

Een vrijwilliger met een X-factor

De Rabobank nodigde vrijwilligersorganisaties uit 

om bijzondere vrijwilligers aan te melden. In een 

heel feestelijke bijeenkomst werd in april Erna 

van der Hoek, de vrijwilligerscoördinator van de 

Buurthuiskamer, gekozen tot “vrijwilliger met een 

X-factor”.

Vergaderingen van de vrijwilligers

Twee keer was er een overleg van de mensen 

die koken, maandelijks een overleg van de 

activiteitencommissie, en maandelijks een overleg 

van de Buurtkakel-redactie.

Loes Lestestuiver van de Stichting Welzijn 

ondersteunde de bijeenkomsten.

Veranderingen in het vrijwilligersbestand

Er meldden zich nieuwe vrijwilligers voor 

de vormgeving van de Buurtkakel en de 

activiteitenfl yer, voor de muziekochtend, voor de 

boekenpraat, voor het koken en voor het ICT-

spreekuur.

Eén vrijwilliger verhuisde en moest daarom zijn 

vrijwilligerswerk beëindigen.

Helaas overleed Jan Kooy in februari. Jan was één 

van de grondleggers van de Buurthuiskamer.

De Buurthuiskamer telde aan het eind van 2017 

45 vrijwilligers.
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Wat deed het bestuur in 2017?

Het bestuur vergaderde 4 maal, in februari, mei, september en 

november.

Per 1 oktober trad secretaris Jaap de Jong af, hij werd vervangen door 

Diny Rankenberg.

Het bestuur belegde in oktober een vergadering voor en met de 

vrijwilligers; allerlei lopende zaken kwamen in deze bijeenkomst aan 

de orde. 

Financiën

Gedurende het gehele jaar stond het onderwerp “Financiën” op 

de agenda. In 2013 zegde de gemeente toe om voor een periode 

van 5 jaar de huur te betalen; de Stichting Welzijn gemeente 

Zuidhorn stond garant voor de energielasten. Omdat in 2018 de 

eerste 5 jaren voorbij zijn, onderhandelde het bestuur met de 

gemeente, met de SWgZ en met de verhuurder over de toekomst 

van de Buurthuiskamer. Ingaande 2018 betaalt de gemeente 2/3 

deel van het eerdere huurbedrag; het resterende 1/3 deel zal de 

Buurthuiskamer zelf moeten opbrengen. De Buurthuiskamer heeft 

hiermee een inspanningsverplichting; mocht het ondanks velerlei 

inspanningen niet lukken om het benodigde geld bijeen te krijgen 

dan wil de gemeente garant staan.

De Stichting Welzijn gemeente Zuidhorn betaalt tot 2019 stroom, 

water en gas. Hoe dit na 2018 zal zijn is afhankelijk van de nieuw te 

vormen gemeente Westerkwartier.

Met de verhuurder, de gebroeders Wubs, is afgesproken dat het 

huurcontract onder dezelfde voorwaarden wordt voortgezet, echter 

niet voor een periode van 5 jaar, maar met een jaarlijks contract.

Er ligt dus een taak voor bestuur en medewerkers om inkomsten te 

genereren. In hoofdstuk 1 noemden we al hoe de vrijwilligers zich 

inspannen op dit gebied.

Activiteiten die het bestuur heeft ondernomen:

• De ANBI status is aangevraagd en verkregen. 

•  De akoestiek in de Buurthuiskamer behoeft verbetering.  Bij het 

Oranjefonds en de Rabobank is in totaal € 6.000,- aangevraagd 

en verkregen. De werkzaamheden zullen in 2018 worden 

uitgevoerd.

•   De Buurthuiskamer schreef zich voor verschillende acties in: de 

Rabo Clubkas Campagne, de Specsaversteunt actie, de Meer dan 

Handen vrijwilligersprijs.

De Buurthuiskamer ontving giften van het Ouderenplatform en de 

Ontmoetingskerk. In het zoeken naar fi nanciële middelen trekt de 

Stichting op met het bestuur van de Buurthuiskamer Zuidhorn. Zo 

zijn er in 2017 gesprekken geweest om onderzoek te laten uitvoeren 

naar de maatschappelijke meerwaarde van Buurthuiskamers 

waardoor mogelijk ziektekostenverzekeraars verleid worden om een 

structurele bijdrage te doen.

Scholing vrijwilligers 

Door het Oranjefonds was subsidie beschikbaar gesteld voor 

scholing van de vrijwilligers. De zorgaanbieder ZINN leverde een 

scholingsaanbod maar dit aanbod bleek niet te voldoen aan de 

behoeften van de vrijwilligers. In 2018 wordt verder gezocht naar een 

passend programma.

En verder

•  Het pand van de buurthuiskamer werd door een fysiotherapeut 

gecontroleerd op goede toegankelijkheid en veiligheid.

•  Het bestuur checkte de verschillende lopende verzekeringen. In 

2018 wordt dit verder opgepakt.

•  Enkele malen kwam er een vraag vanuit (een groep uit) het dorp 

om gebruik te maken van de Buurthuiskamer. In de beoordeling 

toetst het bestuur steeds aan de hand van de doelstelling die in 

de statuten is vastgelegd.

•  Er werd een activiteitenbanner aangeschaft.

•  Het bestuur besprak hoe om te gaan met foto’s op Facebook en 

de jaarlijkse verzameling van foto’s.



 

Samenstelling bestuur op 31 december 2017

Roelf Pijpker voorzitter

Hebe Bosker penningmeester

Diny Rankenberg secretaris

Erna van der Hoek algemeen bestuurslid, coördinator vrijwilligers

Toos de Bree algemeen bestuurslid

Vanuit de Stichting Welzijn gemeente Zuidhorn is Loes Lestestuiver 

als buurtwerker adviserend en ondersteunend aan bestuur en 

vrijwilligers.

De plannen voor 2018

De vrijwillig medewerkers zullen in 2018 enthousiast en onvermoeid 

doorgaan met hun vele activiteiten. Daar waar mogelijkheden zich 

voordoen zullen zaken worden verbeterd en nieuwe zaken worden 

opgepakt.

Medewerkers en bestuur blijven zich inspannen om inkomsten te 

genereren en daarmee de Buurthuiskamer te behouden. Het bestuur 

zal zich onder meer beraden over een donateursactie en over het 

werven van adverteerders voor de Buurtkakel. Ook blijft het bestuur 

in gesprek met de Buurthuiskamer Zuidhorn voor het vinden van 

structurele fi nanciers.

Het bestuur zal contact zoeken met de Vereniging van 

Dorpsbelangen over de verspreiding van de Buurtkakel.

De akoestiek in de Buurthuiskamer zal worden verbeterd en de 

berging voor de hulpmiddelen en de tuinspullen zal worden vergroot. 

Tevens zal het kantoortje worden opgeknapt

Nagedacht zal worden over eventuele scholing van vrijwilligers, 

evenals over het vrijwilligersbeleid in bredere zin.

Verzekeringen blijft een punt van aandacht, het is zaak dat alles 

hieromtrent goed is geregeld.

In de jaaragenda staan al een aantal data ingevuld: NL Doet op 10 

maart, de lustrumviering op 21 april met een jubileumuitgave naar 

aanleiding van het  1e lustrum, de Open Dag voor inwoners en 

organisaties uit het Westerkwartier op 16 juni.

En: na vijf jaar is het goed om ons af te vragen of we de beoogde 

doelgroep voldoende bereiken, of we mogelijk de doelgroep moeten 

aanpassen. Pas op de plaats maken en van daaruit weer volop verder 

gaan.
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